
ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
 
Caràcter:  extraordinari  
Data:  17 de juny de 2023 
Horari:  12 hores 
Lloc:  sala de sessions de l’Ajuntament d’Artà 
 
 
Hi assisteixen: 
Manuel Galán Massanet, regidor 
Maria Bel Llinàs Pastor, regidora 
Antonio Bonet Company,   regidor  
Maria Isabel Nieto Sepúlveda,  regidora 
Maria Paula Ginard Vílchez,   regidora  
Estefanía Láiz Sansó,    regidora  
Maria Antònia Sureda Martí, regidora 
Manuel Rocha Barrientos,   regidor  
Immaculada Moreno Mayal, regidora 
Maria Pastor Gelabert,   regidora  
Jordi Cabrer Flaquer, regidor 
Juan Lliteras Espinosa,   regidor  
Andrés Casellas Cabrer,  regidor 
 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza,  secretària 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Constitució de la corporació. 
2. Elecció de batle o batlessa. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Constitució de la corporació 
 
A la vila d’Artà, 17 de juny de 2023, quan són les dotze hores, es reuneixen a la sala de sessions de 
l’Ajuntament, en primera convocatòria, els regidors i les regidores anotats més amunt, a fi de dur a 
terme la sessió constitutiva de l’Ajuntament. 

 
Queda formada la Mesa d’Edat, integrada per Juan Lliteras Espinosa i Andrés Casellas Cabrer, 
regidors electes de major i menor edat, respectivament, segons les certificacions rebudes per la 
Junta Electoral de Zona de Manacor, i actua com a secretària d’aquesta mesa la de la corporació, 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza. 
 
La Mesa d’Edat crida cada regidor i comprova les credencials, així com la presentació de la 
declaració, a l’efecte del Registre d’Interessos dels membres de la corporació. 

 
Seguidament, una vegada que es comprova que ha comparegut la totalitat dels regidors electes i, 
després del jurament o la promesa prestats personalment per cadascun d’ells, de complir fidelment 
les obligacions del càrrec de regidor o regidora amb lleialtat al rei, i de guardar i fer guardar la 
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Constitució com a norma fonamental de l’Estat, el president de la Mesa declara constituïda la nova 
corporació. 
 
 
2. Elecció de batle o batlessa 
 
La secretària de la Mesa d’Edat informa que són candidats els regidors i les regidores que 
encapçalen les llistes corresponents: 
 
- Manuel Galán Massanet, PSOE 
- Immaculada Moreno Mayal, UIA 
- Maria Antònia Sureda Martí, El PI 
- Juan Lliteras Espinosa, PP 

 
Abans de procedir a la votació, la secretària de la Mesa d’Edat pregunta a cadascun d’ells si volen 
presentar-se com a candidats a la Batlia. 
 
A continuació, es relacionen els candidats a la Batlia: 
 
- Manuel Galán Massanet, PSOE 
- Immaculada Moreno Mayal, UIA  
- Juan Lliteras Espinosa, PP 

 
La secretària de la Mesa d’Edat informa que la votació pot ser ordinària, nominal, si així s’acorda 
per majoria simple (art. 46.2 de la LRBRL), o secreta, si així s’acorda per majoria absoluta (art. 70 
de la LRBRL). 
 
Si un candidat obté la majoria absoluta dels vots dels regidors, és declarat electe. Si cap no l’obté, 
es proclama batle el regidor que encapçala la llista que hagi obtingut major nombre de vots populars 
en el municipi. 
 
La totalitat dels membres del consistori decideixen que la votació sigui nominal. 
 
Seguidament, els membres del consistori voten: 
 
Manuel Galán Massanet  vota   Manuel Galán Massanet 
Maria Bel Llinàs Pastor  vota   Manuel Galán Massanet 
Antonio Bonet Company   vota  Manuel Galán Massanet 
Maria Isabel Nieto Sepúlveda vota  Manuel Galán Massanet 
Maria Paula Ginard Vílchez     vota  Manuel Galán Massanet 
Estefanía Láiz Sansó                 vota           Manuel Galán Massanet 
Immaculada Moreno Mayal  vota  Immaculada Moreno Mayal 
Maria Pastor Gelabert            vota  Immaculada Moreno Mayal 
Jordi Cabrer Flaquer   vota  Immaculada Moreno Mayal 
Maria Antònia Sureda Martí  vota  Manuel Galán Massanet 
Manuel Rocha Barrientos  vota  Manuel Galán Massanet 
Juan Lliteras Espinosa  vota  Juan Lliteras Espinosa 
Andrés Casellas Cabrer  vota  Juan Lliteras Espinosa 
 
Una vegada realitzada la votació, la secretària informa sobre el resultat: 
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- 8 vots per a Manuel Galán Massanet, PSOE 
- 3 vots per a Immaculada Moreno Mayal, UIA 
- 2 vots per a Juan Lliteras Espinosa, PP 
 
La secretària informa que Manuel Galán Massanet, candidat del PSOE, ha obtingut 8 vots, la qual 
cosa suposa la majoria absoluta legal, i és declarat electe. 
 
A continuació, i per prendre possessió del seu càrrec, Manuel Galán Massanet promet complir 
fidelment les obligacions del càrrec de batle amb lleialtat al rei, i guardar i fer guardar la 
Constitució i l’Estatut d’Autonomia de les Illes Balears com a normes fonamentals de l’Estat. 
 
A continuació, el batle llegeix el seu discurs, que, copiat literalment, diu: 
 
<<Bon dia amics i amigues, siau benvinguts a aquesta festa de la democràcia. 
 
Us agraesc a totes i a tots la vostra presència en aquest dia tan especial per a mi i per a la família 
socialista. 
 
En primer lloc, vull agrair als companys que ahir varen acabar la seva tasca com a regidors de la 
corporació, en concret a en Sebastià i a en Jeroni, per la seva dedicació i el seu compromís mostrat 
amb la ciutadania d’Artà i la Colònia. 
 
Ja ho vaig dir al primer míting que vàrem fer i ara ho torn a fer, perquè quedi a l’acta de sessió. Vull 
fer menció especial a n’Aina Comes, amb la qual he tengut el gust de compartir 8 anys plens de 
reptes, experiències i aprenentatges. Ha estat tot un plaer fer feina amb ella i veure la passió que té 
per a la política en majúscules al servei de la ciutadania. Gràcies. 
 
Vull agrair, també, a la meva família: als meus pares, als meus germans i cunyats, als meus sogres i 
sobretot a na Carme, na Nuredduna i en Pau, la seva paciència i el seu suport incondicional. Ells són 
part molt important.  
 
També vull agrair a na Mercedes Garrido i en Vicenç Thomàs, que ja ens varen acompanyar al 
darrer míting i ens varen dur molta sort. Gràcies. 
 
El meu darrer agraïment és per a l’agrupació socialista d’Artà, que l’any 2003 em va convidar a 
formar part d’aquesta gran família, on totes i tots sumam i ens deixam la pell per defensar el nostre 
partit.  
 
Un partit que té més de 140 anys d’història i on any rere any ha ajudat i, fins i tot, encapçalat en 
moltes ocasions la construcció d’aquest estat del benestar que ara tenim i disfrutam.  
 
Tenc l’orgull, juntament amb na Paula, secretària d’organització de l’agrupació, d’encapçalar un 
grup de gent que funciona com una família on tenim els nostres espais de debat i discussió i on tots 
sumam i aportam el que en aquell moment podem.  
 
Agrair-vos, companys, davant tot el meu estimat poble la feinada que heu fet durant aquests anys i 
més concretament durant aquesta campanya electoral, cada un des de les seves possibilitats i 
disponibilitat, però tots amb un fi comú, poder transmetre a la ciutadania el nostre missatge i el 
nostre projecte.  
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Fruit d’això, ja a la nit del 26 de maig de 2019 aconseguírem una fita històrica dins la nostra 
història, ser la llista més votada amb la confiança de 1.294 ciutadans i ciutadanes, un fet que ens va 
donar 5 regidors i poder governar durant 4 anys el nostre poble.  
 
I en aquesta legislatura, i fent feina des del primer moment, hem aconseguit augmentar la confiança 
de la nostra ciutadania, arribant als 1.500 vots. Aquest fet ens ha de fer sentir molt orgullosos, 
perquè 1.500 vots mai cap formació política no ho ha aconseguit dins la democràcia del nostre 
poble. Crec que hem d’estar d’enhorabona. 
 
Els que em coneixeu sabeu que sempre dic que a la vida tot són etapes i que el secret és viure les 
etapes amb la màxima intensitat i ara us puc dir que avui tanc algunes etapes. Tancam l’etapa de la 
legislatura passada, tancam l’etapa de la campanya electoral, tancam l’etapa dels possibles pactes i 
tancam l’etapa de presa de possessió. Avui la viurem al màxim, però també avui la tancam.  
 
I obrim l’etapa d’aquesta nova legislatura 2023-2027. Una legislatura apassionant i plena de reptes 
per afrontar. És el moment de fer feina, de la dedicació, de deixar-se la pell i de retornar a aquestes 
1.500 persones la confiança que han tengut amb el Partit Socialista.  
 
Acceptam el repte amb més força que mai i amb la mateixa il·lusió del primer dia, ja que no ha 
minvat gens. 
 
Per afrontar aquest repte hem decidit repetir la mateixa fórmula d’aquestes dues legislatures 
anteriors i que tan bon resultat ens han donat. 
 
Ahir signàrem un pacte amb El PI, un pacte que recull les propostes i actuacions que ens han 
d’ajudar a aconseguir els objectius de sostenibilitat establerts a l’Agenda 2030, eix primordial del 
nostre programa electoral, un pacte públic amb uns acords que s’aniran avaluant anualment i dels 
quals en farem la publicitat corresponent. 
 
És un pacte que reflecteix la diversitat i la pluralitat de la nostra ciutadania i on la cultura del pacte, 
el diàleg  i l’enteniment són requisits indispensables per aconseguir un pacte estable i durador. De la 
mateixa manera que s’han pactat les propostes, també s’han pactat les discrepàncies. 
 
S’ha conformat un equip de govern de 8 regidores i regidors, i estic segur que cada un dels 8 que 
formaran part de l’Equip de Govern es deixarà la pell i donarà el millor de cadascú perquè el nostre 
poble tengui un futur millor, un futur més sostenible i fet per i per a les persones. Vos deman: 
diàleg, dedicació, feina i compromís. 
 
Als companys d’Unió Independents d’Artà i del Partit Popular, els obr les portes del meu despatx i 
els convid a participar de les decisions petites i, també, de les més grans, que, sens dubte, haurem de 
prendre. Són molts els reptes que haurem d’afrontar i amb l’objectiu comú de millorar la vida dels 
nostres ciutadans i ciutadanes i des de l’àmbit de la responsabilitat segur que trobarem espais 
d’enteniment, de diàleg i de propostes conjuntes. 
 
Amics i amigues, aquests darrers quatre anys han estat molts durs, sobretot els dos primers amb la 
pandèmia mundial que junts hem superat, però també us vull dir que ens queda molta feina per fer.  
Alguns dels reptes que haurem de seguir afrontant van encaminats a millorar la gestió integral del 
cicle de l’aigua, afrontar un nou model de mobilitat, proporcionar als nostres joves, i no tant joves, 
la possibilitat de trobar un habitatge assequible, garantir un model de poble sostenible per a les 
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futures generacions i millorar el manteniment de totes les instal·lacions municipals així com 
treballar en una nova contracta de gestió de residus que garanteixi el principi de “qui més contamina 
més paga” a l’hora que millori la neteja viària. 
 
Tots junts i juntes hem de treballar perquè aquell somni que va tenir i expressar en Francesco 
Tonucci al llibre La ciutat dels infants sigui possible, perquè no dubteu que una ciutat on els nins 
són els protagonistes i els espais estan creats i adaptats a ells és una ciutat, en el nostre cas un poble, 
millor. 
 
No poden esperar i ho hem de fer des del consens, des del contacte amb la ciutadania, l’acord de les 
forces polítiques i la valentia.   
 
El meu compromís és el mateix que el de fa quatre anys: feina i dedicació i fer tot el que estigui en 
les meves mans per millorar la qualitat de vida dels habitants del nostre municipi. Si en acabar hem 
estat capaços de complir aquest objectiu, em donaré per satisfet. 
 
Gràcies a totes i a tots.>> 
 
A continuació, la regidora d’UIA, Sra. Moreno, llegeix el discurs següent, que, copiat, literalment, 
diu: 
 
<<En primer lloc, vull agrair el suport de tot l’equip d’UIA, gràcies per la feina feta durant tota la 
campanya. Volem donar les gràcies als votants d’Artà per creure en nosaltres, no és fàcil mantenir 
els resultats estant a l’oposició; i especialment gràcies als coloniers i a les colonieres, que ens han 
fet guanyadors. 
 
A la Colònia de Sant Pere, estarem a l’alçada aquesta legislatura, liderant l’oposició. 
 
Per acabar, enhorabona al Partit Socialista pels seus resultats i al Sr. Batle, Manuel  Galán, i, també 
vull donar l’enhorabona personalment al regidor del Partit Popular, Joan Lliteras, que, després de 
molts d’anys tot sol, ha aconseguit un company, que, de ben segur, serà un gran suport.>> 
 
Seguidament, la regidora d’El PI, Sra. Sureda, llegeix la seva intervenció, que, copiada literalment, 
diu: 
 
<<Enhorabona, batle! 
 
Donar l’enhorabona al Partit Socialista pels resultats d’aquestes eleccions.  
Donar l’enhorabona a tos els partits que conformen aquest Ajuntament.   
 
Agrair especialment als ciutadans que vàreu confiar en nosaltres en aquestes eleccions. No vàrem 
tenir els resultats que inicialment ens esperàvem, però, així i tot, defensarem, així com hem anat 
fent durant aquests anys, amb feina, consens i amb força, els interessos de la gent d’Artà i la 
Colònia. 
 
Agrair també, de manera molt especial, a tot el comitè local d’El PI Artà, que sempre ens han donat 
suport, als que hem encapçalat la llista, tant a mi com als diferents membres de la llista, i per la 
feina, la feinada que han fet aquesta legislatura i campanya i que seguirem fent per millorar la vida 
de la gent del nostre poble. 
 



6 
 

Gràcies a tots.>> 
 
Finalment, el regidor del PP, Sr. Lliteras, llegeix la seva intervenció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Enhorabona al PSOE, per haver guanyat les eleccions. 
 
Gràcies a totes les persones que han fet possible amb el seu vot que avui, aquí, el PP d’Artà i la 
Colònia de Sant Pere tengui 2 representants i haver guanyat al Consell de Mallorca i al Govern 
balear.  
 
Molt especialment a les nostres famílies, Junta d’Artà i Colònia de Sant Pere, apoderats, afiliats i 
simpatitzants del Partit Popular. 
 
Com hem fet, fem i, si Déu vol, farem oposició a peu de carrer, escoltant els vostres suggeriments i 
seré el vostre portaveu davant l’Equip de Govern d’aquest Ajuntament, al qual li desitjam sort, 
ventura i seny. 
 
Donar la benvinguda a n’Andreu Cassellas “Boireta”, que avui entra per primera vegada a 
l’Ajuntament.>> 
 
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària       Vist i plau 

El batle 
 
 


